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Bestyrelsesseminar	  onsdag	  d.	  13.	  –	  torsdag14.	  april	  2011	  
i	  Esbjerg	  Kommunes	  hytte	  i	  Marbæk	  plantage	  

	  

Deltagere:	  Kim	  (SAND	  West),	  Per	  E	  (SAND	  Hovedstaden),	  Per	  K	  (SAND	  trekanten),	  Per	  B.	  S	  (SAND	  Fyn),	  Ega	  
(SAND	  Fyn),	  Kjeld	  (SAND	  trekanten),	  Ewald	  (SAND	  Århus),	  Jesper	  (SAND	  Storstrøm),	  René	  K	  (SAND	  
Nordvestsjælland),	  René	  H	  (SAND	  Nordvestsjælland),	  Leif	  (SAND	  Midtvest),	  Stig	  (SAND	  Hovedstaden)	  	  ,	  
Trine	  (SAND	  Midtvest).	  Fra	  sekretariatet:	  Ask,	  Susanne	  
Afbud:	  Peter	  (SAND	  Sydvest)	  
Referat:	  Ask	  og	  Susanne	  (”husk	  inden	  næste	  møde”	  er	  markeret	  med	  gult)	  

Onsdag:	  

Runde	  om	  hvad	  vi	  brænder	  for	  –	  	  hvad	  vi	  vil	  –	  og	  hvad	  vi	  ikke	  vil…	  

Per	  E:	  	  

• Vil	  gerne	  have	  at	  vi	  er	  mere	  synlige.	  Synes	  også	  at	  vi	  skal	  få	  ’hjemløshed’	  mere	  ind	  i	  vores	  navn	  og	  
SAND	  noget	  mindre.	  	  Vi	  skal	  mere	  i	  medierne.	  Per	  kan	  det/vil	  gerne	  gøre	  det.	  	  Der	  er	  ikke	  noget	  han	  
ikke	  vil.	  

• Flere	  kurser.	  Bl.a.	  om	  at	  komme	  i	  medierne.	  

• Vi	  skal	  diskutere	  om	  vi	  skal	  deltage	  mere	  i	  politiske	  sager,	  der	  berører	  vores	  medlemmer.	  	  	  

• Vi	  skal	  have	  nogle	  ensartede	  linjer.	  F.eks.	  mht.	  hvordan	  man	  kommer	  ind	  i	  arbejdsgrupper.	  Der	  har	  
været	  en	  slingrekurs.	  	  

• Vi	  skal	  have	  et	  tema	  vi	  arbejde	  mere	  for.	  	  

• I	  forhold	  til	  Housing	  first	  har	  vi	  en	  stor	  gruppe,	  der	  bliver	  glemt	  i	  den	  metode.	  De	  efterlades.	  	  

• Vi	  skal	  have	  nogle	  flere	  unge	  mennesker	  ind	  i	  SAND.	  

Ega:	  	  

• brænder	  for	  forskellige	  sager.	  Lige	  nu	  er	  det	  specielle	  pladser	  til	  unge.	  Vil	  lægge	  kræfter	  i	  
ungegruppen,	  både	  i	  SAND-‐regi	  og	  under	  valgkampen.	  

• synes	  vi	  skal	  stille	  spørgsmål	  til	  politikerne	  under	  valgkampen.	  

• vægt	  på	  samarbejdet	  med	  hjemløsestrategi-‐kommunerne.	  Synes	  vi	  skal	  opbygge	  tætte	  kontakter	  til	  
administrationsgangene	  i	  kommunerne.	  Sikre	  at	  der	  laves	  individuel	  sagsbehandling.	  

• flere	  bisiddere	  i	  SAND-‐regi.	  Vil	  gerne	  bidrage	  med	  sine	  erfaringer	  fra	  bisidninger.	  Og	  med	  tips	  til	  
hvordan	  man	  får	  kontakt	  med	  kommunale	  medarbejdere.	  SAND	  Fyn	  arbejder	  på	  at	  få	  en	  bus	  til	  at	  
køre	  rundt,	  for	  bl.a.	  lave	  bisidninger.	  

• UL.	  
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Kjeld:	  	  

• synliggøre	  SAND.	  Politisk	  og	  mediemæssigt.	  	  

• vil	  gerne	  have	  at	  vi	  stopper	  med	  personfnidderet.	  Vi	  skal	  kunne	  arbejde	  sammen	  internt.	  Hvis	  vi	  
ikke	  kan	  det,	  kan	  det	  skade	  vores	  arbejde	  udadtil.	  

• 	  vi	  skal	  søge	  politisk	  indflydelse.	  Både	  i	  forhold	  til	  regionsråd,	  kommunalbestyrelsen,	  politiske	  
partier	  osv.	  	  

Ewald:	  	  

• synes	  vi	  i	  udvalgene	  skal	  bruge	  hinanden	  noget	  bedre.	  Der	  er	  altid	  et	  udvalg,	  der	  har	  nogle	  
erfaringer,	  vi	  kan	  trække	  på.	  Det	  er	  vigtigt	  at	  vi	  ikke	  lukker	  af	  for	  hinanden	  og	  tror,	  vi	  kan	  alt	  selv.	  

• brugerne	  skal	  have	  flere	  besøg	  af	  os.	  Det	  vil	  Ewald	  gøre	  mere	  af.	  	  

• brænder	  for	  bostøtte.	  Det	  skal	  vi	  arbejder	  sammen	  om,	  også	  med	  kommunen.	  	  I	  SAND	  Århus	  har	  
man	  også	  været	  gode	  til	  at	  tale	  med	  rådmanden	  og	  kommunen	  om	  det.	  

• dobbeltdiagnoseproblematikkerne	  skal	  tages	  op.	  De	  skal	  have	  større	  fokus.	  Vi	  skal	  have	  flere	  
psykiatriske	  sengepladser.	  

• Hjemløsestrategien	  skal	  have	  fokus.	  Ewald	  blev	  lukket	  ud	  til	  gaden	  fra	  udslusningsbolig.	  Det	  er	  ikke	  
Housing	  first.	  Der	  skal	  være	  én	  gennemgående	  sagsbehandler.	  	  

Kim:	  	  

• vi	  arbejder	  for	  lidt	  sammen	  udvalgene	  imellem.	  Foreslår	  at	  vi	  laver	  udvekslinger	  mellem	  udvalgene,	  
så	  vi	  kan	  lade	  os	  inspirere	  af	  hinandens	  arbejdsmetoder	  og	  lære	  af	  de	  forskellige	  arbejdsvilkår.	  	  
Man	  er	  bange	  for	  at	  bede	  hinanden	  om	  hjælp.	  Det	  er	  som	  om	  vi	  er	  bange	  for	  at	  der	  er	  nogen,	  der	  
kan	  noget	  vi	  andre	  ikke	  kan.	  	  

• vi	  skal	  også	  arbejde	  for	  gadehjemløse.	  Vi	  fokuserer	  for	  meget	  på	  boformerne.	  	  	  

Jesper:	  	  

• vil	  også	  meget	  gerne	  nå	  ud	  til	  de	  gadehjemløse.	  	  

• misbrugere	  betegnes	  på	  mange	  boformer	  som	  besværlige	  og	  bliver	  derfor	  glemt	  eller	  overset.	  
Mange	  af	  dem	  har	  brug	  for	  hjælp,	  hvis	  de	  bare	  bliver	  spurgt.	  Jesper	  ved	  rigtig	  meget	  om	  misbrug	  og	  
hvordan	  man	  kan	  behandles	  og	  vil	  gerne	  bruges	  i	  dét	  regi.	  Han	  er	  som	  udgangspunkt	  altid	  klar,	  men	  
vil	  ikke	  ringes	  op	  midt	  om	  natten,	  hvis	  det	  kan	  vente	  til	  næste	  formiddag.	  Mener	  selv	  han	  er	  rigtig	  
stabil.	  Vi	  kan	  regne	  med	  ham.	  	  

• vil	  gerne	  have	  at	  udvalgene	  arbejder	  mere	  på	  tværs.	  Vi	  lavede	  for	  et	  halvt	  år	  siden	  et	  rejsehold,	  der	  
kunne	  tage	  ud	  og	  være	  praktiske	  hænder	  ved	  et	  arrangement.	  Det	  skal	  vi	  benytte	  os	  af.	  	  
Erfaringerne	  er	  mange.	  Vi	  skal	  passe	  på	  med	  ikke	  at	  holde	  på	  dem.	  	  

René	  H.:	  	  

• Har	  altid	  været	  villig	  til	  at	  stille	  op	  når	  man	  har	  brug	  for	  ham.	  	  Det	  vil	  han	  stadig	  gøre.	  	  
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• vil	  gerne	  have	  skæve	  huse	  arbejdsgruppen	  op	  at	  stå	  igen.	  Lokalt	  får	  de	  et	  udsatteråd	  i	  Slagelse,	  som	  
han	  også	  gerne	  vil	  være	  aktiv	  i.	  Han	  er	  enig	  i	  dét	  der	  er	  blevet	  sagt,	  om	  den	  nødvendige	  kontakt	  til	  
gadehjemløse	  og	  samarbejde.	  Drøm	  om	  at	  lave	  bedre	  lokale	  samarbejder.	  	  

Leif:	  	  

• står	  til	  rådighed	  for	  det	  han	  har	  meldt	  sig	  til	  –	  de	  udvalg	  han	  er	  med	  i.	  Han	  synes	  han	  er	  god	  til	  at	  
ringe	  rundt,	  hvis	  der	  er	  noget	  han	  er	  i	  tvivl	  om.	  Er	  enig	  i	  at	  de	  ting,	  der	  er	  blevet	  nævnt	  bør	  være	  
SANDs	  mærkesager.	  

Stig:	  	  

• bedre	  kommunikation	  internt.	  Vi	  gav	  for	  nogle	  år	  siden	  hinanden	  håndslag	  på	  at	  vi	  ville	  lægge	  vores	  
referater	  ud	  på	  nettet.	  Det	  har	  vi	  i	  SAND	  hovedstaden	  heller	  ikke	  gjort.	  	  

• vil	  gerne	  have	  en	  oversigt	  over	  hvor	  SAND	  er	  repræsenteret,	  f.eks.	  i	  udsatteråd.	  Det	  bliver	  stort	  
med	  udsatteråd	  i	  fremtiden.	  	  

• vil	  gerne	  fortsat	  arbejde	  internationalt.	  Synes	  tiden	  er	  moden	  til	  at	  vi	  kommer	  ud	  og	  inspirere	  andre	  
lande.	  Vil	  også	  gerne	  styrke	  HOPE	  netværket.	  Vil	  gerne	  lave	  en	  liste	  over	  vores	  internationale	  
kontakter,	  der	  er	  interesserede	  i	  at	  lave	  noget	  europæisk.	  	  

• er	  ikke	  glad	  for	  at	  blive	  ringet	  op	  om	  natten.	  

René	  K:	  	  

• har	  gadehjemløse	  som	  mærkesag.	  Har	  fået	  kontakt	  til	  mange	  gadehjemløse	  gennem	  sit	  virke	  i	  Hus	  
Forbi.	  	  

• er	  også	  glad	  for	  det	  internationale	  arbejde.	  	  	  

• vigtigt	  med	  det	  interne	  samarbejde.	  Kunne	  godt	  tænke	  sig	  at	  komme	  rundt	  og	  være	  med	  til	  møder	  i	  
de	  andre	  udvalg.	  Synes	  det	  var	  godt	  at	  Per	  K	  tog	  rundt	  til	  generalforsamlingerne	  i	  udvalgene.	  	  

• Gider	  ikke	  økonomi	  og	  presse.	  

Trine:	  	  

• kvindenetværket	  er	  hendes	  mærkesag.	  	  

• vil	  også	  gerne	  arbejde	  med	  problematikker	  omkring	  dobbeltdiagnoser.	  	  

• og	  de	  unge	  –	  som	  der	  er	  der	  for	  mange	  af.	  	  

• vil	  gerne	  ud	  og	  holde	  foredrag	  –	  om	  hendes	  eget	  liv,	  misbrug	  og	  hjemløs	  i	  en	  ung	  alder.	  Har	  ikke	  lyst	  
til	  at	  komme	  i	  medierne	  for	  tiden	  (pga.	  børnene),	  især	  ikke	  TV.	  	  

Per	  B	  S:	  

• Mærkesag:	  retfærdighed	  og	  rettigheder.	  Vil	  gerne	  have	  mere	  viden	  om	  gæld,	  gældssanering	  og	  
regler	  –	  og	  efterfølgende	  hjælpe	  andre	  med	  det.	  	  Arbejde	  med	  økonomi.	  Vil	  også	  gerne	  lære	  mere	  
om	  regler	  på	  boformer.	  	  
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Per	  K:	  

• starter	  med	  at	  sige	  at	  han	  har	  taget	  fejl.	  Han	  synes	  ikke	  længere	  at	  det	  er	  hr.	  og	  fru	  Danmark,	  der	  
skal	  vide	  hvad	  SAND	  er	  –	  det	  er	  de	  hjemløse	  på	  boformerne.	  Han	  har	  været	  rundt	  på	  de	  fleste	  af	  de	  
jyske	  boformer,	  og	  der	  var	  meget	  få	  der	  viste,	  hvad	  SAND	  er.	  Og	  hvis	  de	  ved	  det,	  ved	  de	  ikke	  hvad	  vi	  
laver.	  Der	  er	  også	  nogle	  udvalg,	  der	  halter	  gevaldigt.	  Fx	  Nord	  og	  sydvest.	  	  

• Udvalgene	  arbejder	  lokalt.	  SANDs	  bestyrelse	  har	  pligt	  til	  at	  arbejde	  på	  landsplan.	  	  	  

• Vi	  har	  fået	  et	  godt	  samarbejde	  med	  SBH	  det	  sidste	  år.	  Der	  er	  boformsledere,	  der	  helt	  er	  vendt.	  Hvis	  
vi	  har	  et	  godt	  samarbejde	  med	  dem,	  har	  vi	  større	  mulighed	  for	  at	  komme	  ind	  på	  boformerne.	  

Efter	  pause:	  

Ask:	  Der	  har	  været	  rigtig	  mange	  gode	  bud	  på,	  hvad	  vi	  skal	  fokusere	  på.	  Det	  billede	  der	  tegner	  sig	  er,	  at	  I	  
er	  rigtig	  opmærksomme	  på	  styrker	  og	  svagheder	  i	  SAND.	  	  
SAND	  har	  en	  masse	  kerneområder:	  kurser,	  fællesmøder,	  besøg	  på	  boformer	  osv.,	  som	  ligger	  fast.	  
Derudover	  kan	  I	  sige,	  at	  I	  år	  vil	  lægge	  særlig	  vægt	  på	  et	  eller	  andet	  –	  dvs.	  at	  vi	  vælger	  et	  eller	  flere	  områder,	  
som	  vi	  giver	  større	  opmærksomhed,	  f.eks.	  socialt	  netværk,	  men	  det	  udelukker	  ikke,	  at	  vi	  også	  vælger	  at	  
sætte	  ekstra	  fokus	  på	  andet,	  fx.	  unge	  eller	  dobbeltdiagnose.	  Jeg	  tror,	  vi	  er	  klædt	  på	  til	  at	  sætte	  fokus	  på	  
flere	  områder.	  

Alle	  har	  et	  ansvar	  for	  at	  den	  linie	  vi	  lægger,	  også	  holder	  lokalt.	  Alle	  har	  også	  ansvar	  for	  at	  SAND	  bliver	  kendt	  
–	  ikke	  kun	  i	  jeres	  lokalområde,	  men	  også	  ved	  at	  deltage	  i	  konferencer	  mm	  på	  landsplan.	  Jeg	  vil	  prikke	  til	  jer,	  
når	  der	  kommer	  noget	  relevant	  for	  jeres	  fokusområde.	  

Bestyrelsen	  skal	  nu	  konstituere	  sig	  og	  vælge	  næstformand	  og	  kasserer.	  Derefter	  gennemgår	  vi	  

QuickSAND	  og	  tilretter	  funktionsbeskrivelserne.	  Vi	  har	  en	  formand,	  der	  er	  på	  valg	  næste	  år,	  så	  derfor	  
plejer	  vi	  at	  lægge	  os	  efter	  at	  vælge	  en	  næstformand	  blandt	  dem,	  der	  ikke	  er	  på	  valg	  næste	  år.	  	  

Per	  K:	  vil	  kun	  bruge	  sin	  stemme,	  hvis	  det	  bliver	  4-‐4.	  

Per	  E:	  er	  betænkelig	  ved	  først	  at	  vælge	  en	  næstformand	  og	  derefter	  rette	  funktionen	  til.	  Det	  virker	  som	  en	  
slingrekurs.	  

Ask:	  Der	  er	  nogle	  ting,	  man	  ikke	  kan	  løbe	  fra	  som	  formand,	  næstformand	  og	  kasserer.	  Dét,	  vi	  kan	  tilpasse	  er	  
arbejdsfordelingen	  og	  primære	  ansvarsområder,	  og	  det	  kan	  først	  gøres,	  når	  vi	  ved,	  hvem	  der	  sidder	  på	  
posten.	  	  

Leif	  genopstiller.	  Ega	  opstiller.	  Begge	  er	  valgt	  for	  2	  år.	  

Kim:	  Synes	  det	  er	  en	  rigtig	  god	  idé,	  hvis	  Leif	  fortsætter.	  Han	  lægger	  et	  stort	  stykke	  arbejde	  på	  landsplan	  og	  
har	  fingeren	  på	  pulsen.	  Lad	  os	  benytte	  os	  af,	  at	  Leif	  gerne	  vil	  og	  lade	  ham	  få	  to	  år	  til.	  Så	  ser	  vi	  om	  han	  er	  
slidt	  op.	  Det	  er	  meget	  betryggende	  at	  have	  ham	  som	  næstformand.	  Man	  kan	  altid	  få	  fat	  på	  ham.	  

Ega	  (adspurgt)	  stiller	  op,	  fordi	  han	  synes	  vi	  skal	  sprede	  os	  mere	  på	  landsplan.	  Er	  mødestabil	  og	  har	  mange	  
års	  erfaring	  og	  meget	  at	  byde	  ind	  med.	  Har	  forberedt	  sit	  store	  udvalg,	  så	  de	  evt.	  kan	  springe	  til.	  

Leif	  (adspurgt)	  brænder	  for	  arbejdet.	  Er	  mødestabil.	  Og	  tak	  for	  de	  pæne	  ord	  til	  Kim.	  

René	  H:	  Har	  observeret,	  at	  der	  virkelig	  har	  været	  god	  kommunikation	  og	  tæt	  arbejde	  mellem	  formand	  og	  
næstformand.	  Væsentligt	  at	  de	  har	  en	  god	  kemi,	  det	  skal	  have	  lov	  at	  fortsætte.	  
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Ewald:	  Per	  og	  Leif	  har	  gjort	  det	  rigtig	  godt	  sammen.	  Jeg	  vil	  gerne	  give	  Leif	  min	  stemme.	  De	  er	  der	  begge	  to,	  
hvis	  man	  ringer	  til	  dem.	  Jeg	  synes	  de	  to	  skal	  have	  lov	  til	  at	  fortsætte.	  

Leif:	  Jeg	  synes	  også	  Per	  og	  mig	  har	  haft	  et	  fantastisk	  samarbejde.	  Vil	  gerne	  takke	  Per	  for	  det	  år	  der	  er	  gået.	  
Han	  har	  været	  god	  til	  at	  sparke	  mig	  i	  røven.	  

Kim:	  Leifs	  beskedenhed	  kan	  jeg	  rigtig	  godt	  lide.	  Den	  er	  væsentlig	  i	  vores	  arbejde.	  

Afstemning:	  7	  stemmer	  for	  Leif,	  0	  stemmer	  for	  Ega	  

Leif	  tager	  et	  år	  til.	  Tak	  til	  modkandidaten.	  

René	  H	  genopstiller	  som	  kasserer.	  Ingen	  modkandidater.	  René	  er	  valgt.	  

Funktionsbeskrivelserne	  i	  QuickSAND	  gennemgåes.	  De	  er	  lavet	  til	  de	  samme	  tre	  folk.	  Ikke	  behov	  for	  
justeringer.	  Det	  bemærkes,	  at	  de	  ting	  der	  står	  under	  næstformanden,	  ikke	  fritager	  ikke	  alle	  andre	  for	  
medansvar.	  

Runde	  om	  hvordan	  I	  hver	  især	  gerne	  vil	  have	  hjælp,	  hvis	  I	  ryger	  ned	  med	  flaget:	  	  

René:	  Jeg	  er	  den	  sidste,	  der	  har	  været	  en	  tur	  nede.	  De	  første	  3	  uger	  ringede	  telefonen	  rigtig	  meget,	  men	  jeg	  
var	  ikke	  klar	  til	  at	  tage	  den.	  Så	  kom	  der	  sms’er	  og	  e-‐mails,	  og	  der	  blev	  også	  sat	  lokal	  efterlysning	  i	  gang.	  Det	  
har	  betydet	  rigtig	  meget,	  selv	  om	  jeg	  ikke	  svarede.	  Bare	  det	  at	  jeg	  vidste,	  at	  I	  var	  der,	  og	  at	  I	  blev	  ved.	  Det	  
hjalp.	  Tak	  for	  det.	  	  

Ewald:	  Når	  jeg	  er	  rigtig	  syg,	  vil	  jeg	  gerne	  være	  mig	  selv	  –	  men	  selvfølgelig	  læser	  jeg	  min	  mail,	  og	  det	  er	  en	  
opmuntring,	  når	  nogen	  kontakter	  mig.	  Vi,	  der	  sidder	  her,	  har	  alle	  prøvet	  et	  nedbrud.	  Synes	  det	  er	  vigtigt,	  at	  
vi	  bliver	  ved	  med	  at	  kontakte	  den,	  der	  er	  nede.	  Det	  er	  godt	  at	  vide,	  at	  man	  er	  savnet.	  

Kim:	  Hvis	  jeg	  går	  ned,	  skal	  man	  bare	  ringe	  og	  spørge	  mig	  om	  jeg	  er	  sømand	  eller	  købmand.	  Det	  er	  den	  
måde	  jeg	  hiver	  mig	  selv	  op	  på.	  Det	  er	  i	  orden	  at	  være	  købmand	  en	  periode,	  men	  så	  slut.	  	  

Jesper:	  Som	  I	  ved	  er	  jeg	  på	  en	  kur	  nu,	  der	  giver	  nogle	  heftige	  psykiske	  bivirkninger.	  Så	  længe	  det	  kun	  varer	  
2-‐3	  dage,	  skal	  I	  ikke	  tage	  jer	  af	  det.	  Hvis	  det	  varer	  over	  en	  uge	  er	  det	  fordi	  jeg	  er	  begyndt	  at	  tage	  stoffer,	  og	  
så	  er	  jeg	  fløjtende	  ligeglad	  med	  alle.	  En	  af	  måderne	  at	  få	  mig	  tilbage	  på	  er	  hvis	  Leif	  eller	  Per	  K	  ringer.	  Jeg	  har	  
også	  en	  lokal,	  der	  har	  en	  nøgle.	  Jeg	  skal	  kun	  kontaktes	  af	  folk,	  jeg	  har	  et	  personligt	  forhold	  til,	  ellers	  virker	  
det	  modsat,	  hvis	  nogen	  jeg	  ikke	  har	  et	  personligt	  forhold	  til	  bliver	  ved	  med	  at	  ringe.	  

René	  K:	  Hvis	  jeg	  går	  ned	  skal	  jeg	  nok	  sige	  det	  til	  nogen,	  som	  kan	  sige	  det	  videre.	  Jeg	  bare	  have	  lov	  at	  være	  i	  
fred	  en	  uges	  tid,	  så	  er	  jeg	  kampklar	  igen.	  Går	  det	  helt	  galt	  har	  de	  en	  nøgle	  på	  Karlsvognen.	  

Kjeld:	  Jeg	  gik	  sidst	  ned	  for	  et	  par	  måneder	  siden.	  Satte	  pris	  på	  at	  Per	  ringede	  til	  mig	  et	  par	  gange.	  Tog	  ikke	  
telefonen,	  men	  så	  kom	  der	  sms’er	  og	  dem	  svarede	  jeg	  på.	  Mail	  er	  også	  godt.	  Så	  svarer	  jeg,	  når	  jeg	  føler	  mig	  
klar.	  Har	  en	  nøgle	  i	  lokalt	  netværk.	  

Leif:	  I	  starten	  vil	  jeg	  ikke	  tage	  telefonen,	  men	  der	  er	  ingen	  der	  opgiver.	  Per	  starter	  gerne	  bilen	  fra	  Vejle.	  
Trine	  truer	  med	  at	  sparke	  døren	  ind,	  så	  åbner	  jeg	  som	  regel.	  Går	  det	  galt	  sender	  hun	  Skovvang	  over,	  de	  har	  
en	  nøgle.	  Det	  er	  godt,	  at	  der	  er	  et	  fantastisk	  netværk	  i	  SAND.	  Vil	  gerne	  takke	  alle	  for,	  at	  I	  bliver	  ved.	  	  

Køhn:	  Måske	  har	  vi	  samarbejdsproblemer	  i	  udvalgene,	  men	  når	  nogen	  går	  ned,	  så	  snakker	  vi	  sammen.	  

Trine:	  Har	  det	  lidt	  ligesom	  Jesper.	  Bruger	  Per	  og	  Leif.	  Har	  det	  ikke	  godt	  med	  at	  åbne	  mig	  for	  folk,	  jeg	  ikke	  
kender	  så	  godt.	  Jeg	  skal	  være	  bedre	  til	  at	  ringe	  til	  de	  to,	  når	  jeg	  har	  brug	  for	  at	  snakke.	  Gode	  bemærkninger	  
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på	  facebook	  varmer	  også.	  Får	  det	  rigtig	  dårligt,	  når	  jeg	  udebliver	  fra	  møder,	  for	  det	  minder	  mig	  om	  
misbrugstiden,	  hvor	  jeg	  altid	  udeblev.	  

Kjeld:	  Det	  er	  selvforstærkende.	  Man	  tænker,	  at	  folk	  måske	  tror	  man	  udebliver	  pga.	  druk,	  og	  så	  kommer	  
man	  heller	  ikke	  næste	  gang.	  

Ask:	  Bare	  fordi	  man	  brænder	  nogen	  af	  til	  et	  møde	  eller	  en	  konference,	  så	  betyder	  det	  ikke,	  at	  man	  ikke	  
bliver	  inviteret	  næste	  gang.	  Jeg	  er	  godt	  klar	  over,	  at	  I	  udebliver	  fordi	  noget	  andet	  overskygger.	  Jeg	  vil	  bare	  
rigtig	  gerne	  have,	  at	  I	  melder	  afbud.	  Ellers	  bliver	  jeg	  sur,	  og	  så	  får	  I	  en	  ordentlig	  skideballe.	  

Jesper:	  Vil	  faktisk	  gerne	  have	  skideballen,	  for	  så	  er	  der	  mulighed	  for	  at	  forklare	  +	  at	  luften	  bliver	  renset,	  så	  
man	  ikke	  går	  og	  brygger	  alt	  muligt	  sammen	  i	  hovedet.	  

Ewald:	  Det	  med	  at	  give	  besked	  er	  jo	  svært,	  fordi	  man	  ikke	  planlægger	  at	  gå	  på	  druk	  eller	  hvad	  det	  nu	  er.	  I	  
situationen	  er	  man	  fuldstændig	  ligeglad,	  og	  så	  kommer	  den	  dårlige	  samvittighed	  bagefter.	  

Kim:	  Nogle	  gange	  er	  det	  svært	  at	  få	  sagt	  at	  man	  er	  på	  druktur.	  Per	  og	  jeg	  snakkede	  engang	  om,	  at	  vi	  kunne	  
kalde	  det	  afspadsering,	  det	  er	  nemmere	  at	  få	  sagt.	  

Per	  K:	  Jeg	  har	  aldrig	  haft	  ondt	  i	  psyken	  selv,	  men	  I	  skal	  vide,	  at	  jeg	  står	  til	  rådighed	  for	  jer	  alle	  sammen.	  For	  
mig	  er	  der	  forskel	  på	  privat	  og	  arbejde.	  Jeg	  siger	  min	  mening	  til	  møderne	  –	  men	  det	  påvirker	  ikke	  mit	  syn	  på	  
folk	  privat.	  

Per	  E:	  Når	  jeg	  er	  fraværende,	  skyldes	  det	  ikke	  psyken,	  men	  den	  dårlige	  nyre.	  I	  skal	  have	  tak	  fordi	  I	  kontakter	  
mig	  og	  bekymrer	  jer	  om	  mig.	  I	  skal	  bare	  ringe	  også	  selv	  om	  jeg	  ikke	  altid	  tager	  telefonen.	  Jeg	  er	  jo	  temmelig	  
temperamentsfuld,	  men	  det	  går	  hurtigt	  over	  igen.	  Jeg	  står	  også	  til	  rådighed	  for	  alle.	  

Ega:	  Jeg	  var	  nede	  for	  3	  år	  siden.	  Nu	  har	  jeg	  supervision	  med	  to	  andre	  fra	  SAND.	  Jeg	  mener	  det	  er	  vigtigt,	  at	  
der	  er	  mulighed	  for	  at	  superviserer	  for	  alle	  dem,	  der	  går	  ud	  for	  SAND.	  

Evt.	  ændringer	  i	  QuickSAND:	  	  

Ændringer	  i	  økonomiske	  dispositioner:	  Charlotte	  har	  Dankort.	  	  

Arbejdsgrupper:	  
Længere	  diskussion	  om,	  hvem	  der	  bestemmer,	  hvem	  der	  kan	  komme	  ind	  i	  en	  arbejdsgruppe.	  På	  
generalforsamlingen	  blev	  det	  meddelt,	  at	  man	  manglede	  folk	  i	  Skæve	  Huse	  gruppen,	  og	  at	  interesserede	  
kunne	  melde	  sig	  i	  sekretariatet.	  Det	  blev	  forstået	  som	  at	  alle	  bare	  kan	  komme	  med	  i	  de	  grupper,	  de	  har	  lyst	  
til.	  Efterfølgende	  har	  det	  bragt	  uro	  og	  murren	  i	  krogene,	  da	  bestyrelsesmedlemmer	  fra	  forskellige	  udvalg	  
ønskede	  at	  komme	  med	  i	  nogle	  bestemt	  arbejdsgrupper	  og	  fik	  at	  vide,	  at	  man	  ikke	  bare	  kan	  melde	  sig	  ind	  –	  
det	  skal	  først	  konfirmeres	  i	  gruppen.	  Der	  har	  tilsvarende	  været	  en	  oplevelse	  af	  uensartede	  retningslinier	  og	  
nogen	  har	  følt	  sig	  dårligt	  behandlet,	  når	  der	  bliver	  sagt	  ja	  til	  én	  og	  nej	  til	  en	  anden	  –	  og	  at	  henvendelser	  slet	  
ikke	  bliver	  taget	  op	  i	  gruppen.	  	  
Stig	  påpegede,	  at	  det	  var	  en	  formuleringsfejl	  på	  generalforsamlingen.	  Folk	  skulle	  have	  haft	  at	  vide,	  at	  de	  
kom	  på	  venteliste	  til	  behandling	  på	  førstkommende	  møde.	  
Diskussionen	  gik	  desuden	  på,	  om	  der	  evt.	  burde	  sidde	  en	  repræsentant	  fra	  hvert	  udvalg	  i	  alle	  
arbejdsgrupperne.	  

Ask	  repeterer	  reglerne,	  som	  de	  er	  nu:	  Når	  bestyrelsen	  beslutter	  at	  nedsætte	  en	  arbejdsgruppe,	  startes	  den	  
op	  med	  de	  bestyrelsesmedlemmer,	  der	  melder	  sig	  på	  stedet.	  Der	  vælges	  to	  tovholdere,	  hvoraf	  den	  ene	  er	  
fra	  sekretariatet	  eller	  evt.	  servicestyrelsen.	  Hvis	  arbejdsgruppen	  efterfølgende	  synes,	  der	  skal	  være	  flere	  
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medlemmer,	  bestemmer	  man	  i	  gruppen,	  hvordan	  man	  vil	  rekruttere	  dem.	  Det	  kan	  være	  ved	  at	  ringe	  til	  
nogen,	  man	  ved,	  er	  interesserede	  i	  området	  eller	  ved	  at	  bekendtgøre	  på	  fælles	  SAND	  møde,	  at	  denne	  
arbejdsgruppe	  mangler	  medlemmer.	  Det	  er	  efterfølgende	  gruppen,	  der	  tager	  stilling	  til,	  hvor	  mange	  af	  de,	  
der	  melder	  sig,	  som	  de	  har	  behov	  for	  at	  tage	  ind.	  Det	  samme	  gælder,	  hvis	  folk	  selv	  melder	  sig	  som	  
interesserede.	  	  
Vi	  kan	  evt.	  ændre	  teksten,	  så	  der	  kommer	  til	  at	  stå,	  at	  hvis	  nogen	  vil	  med	  i	  en	  gruppe,	  skal	  man	  henvende	  
sig	  til	  tovholderen,	  som	  så	  skal	  tage	  det	  op	  på	  næste	  møde.	  Og	  at	  man	  skal	  tilstræbe	  en	  geografisk	  
spredning…	  

Hvert	  år	  evaluerer	  vi	  arbejdsgrupperne	  på	  generalforsamlingen	  og	  efterfølgende	  på	  bestyrelsesseminaret,	  
hvor	  vi	  evt.	  nedlægger	  grupper.	  	  

Det	  er	  forskelligt,	  hvad	  hver	  enkelt	  arbejdsgruppe	  har	  behov	  for	  eller	  kan	  rumme.	  Det	  kan	  være	  2-‐3	  
medlemmer	  og	  max.	  10.	  

Man	  kan	  altid	  få	  ”foretræde”	  i	  en	  arbejdsgruppe,	  hvis	  man	  har	  gang	  i	  noget	  eller	  har	  nogle	  kontakter,	  som	  
vil	  være	  af	  interesse	  for	  gruppen.	  

Konklusionen	  blev,	  at	  reglerne	  er	  gode	  nok	  og	  står	  klart	  nok.	  Vi	  skal	  bare	  sørge	  for,	  at	  de	  følges.	  

Efter	  en	  kort	  diskussion	  godkendes	  forretningsordenen.	  

Vi	  diskuterer	  løst	  og	  fast:	  	  

Bestyrelsesmedlemmerne	  må	  bruge	  penge	  til	  at	  lave	  det	  SAND	  arbejde,	  de	  finder	  nødvendigt,	  og	  som	  de	  
kan	  retfærdiggøre	  overfor	  bestyrelsen.	  

Hvis	  man	  bruger	  penge	  i	  udlandet	  skal	  det	  ind	  over	  bestyrelsen	  og	  sekretariatet	  først.	  	  

Hvis	  der	  ellers	  er	  nogen,	  der	  er	  i	  tvivl	  om,	  hvad	  de	  må	  bruge	  penge	  til,	  skal	  de	  spørge	  Ask.	  Husk	  også,	  at	  den	  
viden	  i	  erhverver	  jer	  for	  SANDs	  penge	  har	  I	  pligt	  til	  at	  videreformidle	  f.eks.	  til	  jeres	  lokale	  udvalg	  eller	  
bestyrelses	  møde	  eller	  hvor	  det	  er	  relevant.	  Det	  glemmer	  vi	  alle	  ind	  imellem.	  

Husk	  at	  rette	  km	  godtgørelse	  til	  2	  kr.	  

Problematik	  omkring	  rejsegodtgørelse:	  

Susanne:	  Hvem	  skal	  betale	  for	  hjemløse/tidligere	  hjemløse,	  der	  ikke	  er	  med	  i	  nogen	  bestyrelse,	  hvis	  de	  
gerne	  vil	  med	  til	  f.eks.	  fælles	  SAND	  møder?	  Det	  kan	  f.eks.	  være	  nye,	  der	  henvender	  sig	  til	  sekretariatet,	  
fordi	  de	  har	  hørt	  om	  SAND.	  	  

Ask:	  Der	  kommer	  flere	  og	  flere,	  der	  henvender	  sig	  udenom	  udvalgene.	  De	  er	  interesserede	  i	  kurser	  osv.	  
men	  måske	  ikke	  i	  organisatorisk	  arbejde.	  Vi	  kan	  godt	  beslutte	  at	  kvindenetværkets	  kvinder	  får	  betalt	  alle	  
kurser	  mm	  af	  netværket.	  Men	  der	  kan	  sagtens	  komme	  andre,	  som	  der	  ikke	  er	  særskilte	  penge	  til.	  Hvis	  vi	  
f.eks.	  begynder	  at	  fyre	  op	  under	  de	  18-‐25	  årige…	  	  

Per	  K:	  Tidligere	  hjemløse,	  der	  ikke	  er	  aktive	  i	  SAND	  er	  f.eks.	  udelukket	  fra	  Temadage.	  Og	  så	  har	  vi	  et	  forkert	  
navn.	  

Jesper	  bakker	  op:	  Hvis	  gadehjemløse	  og	  tidligere	  hjemløse,	  der	  er	  interesserede	  i	  SAND	  får	  at	  vide,	  at	  de	  
ikke	  kan	  få	  betalt	  rejsen,	  hvis	  de	  ikke	  er	  aktive	  i	  deres	  lokale	  udvalg,	  så	  er	  der	  noget	  galt.	  
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Kim:	  Dem	  på	  boformer	  skal	  ikke	  lave	  en	  pind	  for	  at	  komme	  med,	  men	  hvis	  de	  er	  så	  gode,	  at	  de	  har	  egen	  
lejlighed	  skal	  de	  pludselig	  yde	  en	  aktiv	  indsats…	  

Stig:	  Hvis	  der	  pludselig	  kommer	  10	  ekstra,	  vi	  skal	  betale	  for,	  har	  vi	  ikke	  råd.	  Vi	  udelukker	  nogle,	  selv	  om	  vi	  
ikke	  vil	  det.	  	  

Beslutningen	  blev	  at:	  SAND	  vil	  indtil	  videre	  dækker	  rejseudgifterne	  for	  alle,	  der	  ikke	  har	  nogen	  boform	  eller	  
noget	  lokal-‐udvalg	  til	  at	  betale.	  Når	  de	  henvender	  sig	  til	  sekretariatet,	  vil	  vi	  gøre	  dem	  opmærksomme	  på	  
deres	  lokale	  udvalg.	  Få	  navn	  og	  adresse	  og	  tlf.	  og	  henvende	  os	  til	  udvalget,	  dels	  for	  at	  høre	  om	  de	  kender	  
dem,	  og	  dels	  for	  at	  oplyse	  om,	  at	  de	  og	  de	  folk	  er	  til	  det	  og	  det	  arrangement,	  så	  udvalget	  kan	  finde	  dem.	  
Hvis	  vi	  bruger	  for	  mange	  penge,	  tager	  vi	  det	  op	  igen.	  

Foto-‐pause	  

Opdatering	  af	  arbejdsgruppernes	  medlemmer:	  (Enighed	  om	  at	  grupperne	  skal	  bestå)	  

Kvindegruppen:	  
Pia	  har	  overtaget	  tovholderrollen	  fra	  Birthe,	  men	  Birthe	  er	  vist	  stadig	  med?	  
Erik	  Hansen	  
Lillian	  Singh	  (formand	  for	  SVID.)Ved	  ikke	  om	  hun	  stadig	  er	  med.	  Ask	  kontakter	  hende	  
Trine	  Johansen	  
Jane	  Nielsen	  
Liff	  Larsen	  
Sofie	  (bliver	  skiftet	  ud	  med	  vores	  nye	  medarbejder)	  
Kvindegruppen	  kan	  sikkert	  suppleres	  via	  netværket	  
	  

Kursusgruppe:	  
Ask	  
Ewald	  
Pia	  
Leif	  Jensen	  
Vittus	  Lorentzen	  har	  ytret	  ønske.	  Han	  skal	  kontaktes.	  
Gruppen	  vil	  gerne	  have	  et	  par	  stykker	  til.	  Vil	  gerne	  have	  fra	  Kbh	  /	  Sjælland	  
Køhn	  mailer	  Dennis	  fra	  Toften	  +	  Johnny	  fra	  deres	  bestyrelse	  
Resten	  tænker	  over	  flere	  emner	  

Alternative	  boliger	  
René	  H	  er	  tovholder	  –	  de	  diskutere	  på	  næste	  møde	  om	  han	  skal	  fortsætte.	  
Jørgen	  Jensen	  
Kjeld	  Sieljacks	  
Jesper	  Lauritzen	  
Martin	  Berthelsen	  
Der	  kommer	  en	  anden	  fra	  Servicestyrelsen	  i	  stedet	  for	  Niels	  Poulsen.	  
Arkitekt-‐Per	  Hauschild	  vil	  gerne	  gå	  med	  i	  gruppen	  med	  sin	  arkitektviden	  og	  gennemgå	  alt	  hvad	  der	  har	  
været	  lavet	  af	  skæve	  huse	  med	  fordele	  og	  ulemper.	  Han	  bør	  inviteres	  til	  et	  af	  de	  førstkommende	  møder,	  så	  
I	  kan	  snakke	  videre	  og	  han	  kan	  blive	  fodret	  med	  materiale	  og	  oplysninger.	  Der	  ligger	  bl.a.	  en	  mappe	  på	  
Hovedstadens	  kontor.	  Skaf	  evt.	  tegninger	  af	  gamle	  skæve	  huse,	  og	  tegninger	  der	  aldrig	  blev	  til	  noget.	  
Udviklingen	  gennem	  tiderne.	  
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Der	  var	  rigtig	  mange	  der	  meldte	  sig	  interesserede	  på	  GF.	  Sofie	  har	  navnene.	  De	  skal	  kontaktes	  inden	  næste	  
møde.	  

International	  gruppe:	  
René	  H	  
Leif	  jensen	  
Ask	  
Ivan	  Holck	  
Kjeld	  Sieljacks	  
Jesper	  L	  
René	  K	  
Stig	  	  
Per	  Kragh	  

Kommunikation	  
Jan	  Lauritzen,	  Holstebro	  (vi	  afventer	  og	  ser	  om	  han	  kommer)	  
Jesper	  L	  
Kim	  W	  
Peter	  Marqvard	  (vil	  gerne	  være	  med	  indtil	  han	  får	  sin	  pension)	  
Thomas	  Roos	  (vi	  afventer)	  
Pia	  Nedergaard	  
Sofie	  
Ewald	  
Leif	  Jensen	  	  
	  
Unge-‐gruppen	  (NY):	  
Ega	  
Ask	  
Martin	  Bertelsen	  (Fyn)	  
Jesper	  L.	  	  
Muligvis	  Ewald	  –	  som	  var	  gået	  på	  det	  tidspunkt.	  
Ask:	  foreslår	  at	  gruppen	  udover	  at	  konkretisere	  problematikken	  skal	  finde	  ud	  af,	  hvordan	  vi	  får	  flere	  unge	  
ind	  i	  SAND.	  
Sekretariatet	  finder	  navne	  og	  telefonnumre	  på	  de	  unge,	  der	  har	  haft	  kontakt	  til	  SAND	  og	  giver	  dem	  videre	  
til	  gruppen.	  
Svært	  at	  banke	  de	  unge	  sammen	  til	  møder.	  De	  vil	  gerne	  snakke,	  men	  de	  kommer	  ikke	  til	  møder.	  Det	  
handler	  om	  at	  møde	  dem,	  hvor	  de	  er.	  
Gruppen	  arbejder	  videre.	  Gode	  forslag	  modtages.	  

Dobbelt-‐diagnose	  gruppe	  (NY):	  
Trine	  (tovholder)	  
Kim	  
Jesper	  
1	  fra	  sekretariatet	  

René	  K	  vil	  gerne	  være	  med,	  men	  har	  pt.	  ikke	  tid.	  

Ask:	  Vi	  skal	  beskrive	  hvad	  det	  er	  for	  problemstillinger	  i	  hjemløsesystemet	  –	  på	  boformerne	  set	  fra	  
personalet,	  de	  andre	  beboere,	  de	  dobbeltdiagnosticerede…	  
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Arbejdsgruppens	  opgave	  er	  at	  beskrive	  problemstillingen	  og	  lave	  en	  prioriteret	  liste	  over,	  hvordan	  den	  vil	  
gribe	  tingene	  an.	  

Hus	  Forbi:	  	  

Vi	  diskuterer	  om	  SAND	  er	  interesseret	  i	  at	  få	  en	  mere	  dominerende	  rolle	  i	  HF.	  I	  HF’s	  bestyrelse	  vil	  man	  
gerne	  have	  en	  mere	  stabil	  bestyrelse.	  Det	  mener	  man,	  at	  man	  kan	  få	  ved,	  at	  der	  er	  én	  organisation,	  der	  har	  
flertal	  i	  bestyrelsen.	  	  

Vi	  diskuterer	  hvor	  meget	  arbejdskraft	  det	  kræver	  at	  være	  dominerende	  i	  Hus	  Forbi.	  	  Det	  har	  kostet	  en	  del	  
tid	  og	  penge	  for	  SAND	  at	  gå	  ind	  at	  tage	  styringen	  ved	  den	  seneste	  generalforsamling.	  	  

Per	  K	  mener,	  at	  de	  SAND	  folk,	  der	  sidder	  i	  en	  ny	  HF	  bestyrelse	  skal	  repræsentere	  hele	  DK.	  	  

Per	  E	  nævner,	  at	  man	  i	  HF	  også	  har	  planer	  om	  at	  lave	  en	  distributionsafdeling	  og	  senere	  hen	  måske	  en	  
redaktion	  i	  provinsen.	  	  

Vi	  har	  en	  stor	  mulighed	  for	  at	  få	  kontakt	  til	  en	  masse	  hjemløse	  og	  for	  at	  få	  et	  direkte	  talerør	  for	  at	  få	  vores	  
politiske	  budskaber	  ud.	  	  

Konklusionen	  bliver,	  at	  vi	  gerne	  vil	  have	  en	  mere	  dominerende	  position	  i	  Hus	  Forbi.	  Vi	  vil	  også	  gerne	  
forsøge	  at	  vende	  tilbage	  til	  vores	  gamle	  princip	  om	  at	  vi	  indstiller	  en	  fra	  Fyn,	  en	  fra	  Sjælland	  og	  en	  fra	  
Jylland	  til	  HF’s	  bestyrelse.	  	  
	  

Torsdag	  

Udkast	  til	  ny	  pjece	  	  	  
Jesper	  fremlægger	  kommunikationsgruppens	  udkast	  og	  de	  tanker,	  der	  ligger	  bag:	  De	  gamle	  foldere	  når	  ikke	  
rigtig	  ud	  til	  målgruppen.	  De	  ligger	  bare.	  Vi	  har	  prøvet	  at	  gøre	  den	  lidt	  mere	  interessant:	  
Forsiden:	  skal	  signalere	  mere	  hjemløshed	  –	  og	  at	  vi	  ikke	  er	  så	  højtidelige.	  	  
Side	  1:	  Hvad	  SAND	  kan	  gøre:	  vi	  skal	  gøre	  det	  synligt,	  hvad	  SAND	  kan	  gøre	  for	  mig.	  Kurser,	  temadage	  og	  også	  
plads	  til	  fis	  og	  ballade.	  Jeg	  var	  ikke	  selv	  startet	  eller	  blevet,	  hvis	  det	  hele	  havde	  været	  så	  fandens	  højtideligt.	  
Man	  kan	  få	  forkælelsesoplevelser,	  møde	  gamle	  bekendte,	  møde	  nye	  mennesker.	  
Hvem	  er	  SAND:	  vi	  skal	  lægge	  vægt	  på	  at	  SAND	  er	  for	  dig.	  Alle	  har	  værdi	  og	  ressourcer,	  der	  er	  brug	  for.	  
Ændre	  samfundets	  syn	  på	  hjemløse.	  Signalere	  at	  vi	  giver	  folk	  værdi.	  
Kontaktoplysninger.	  
Lidt	  statistik	  om	  hjemløse.	  Hvad	  vi	  kan	  gøre.	  SAND	  er	  alle	  hjemløses	  muligheder	  for	  at	  komme	  til	  orde.	  
Solstrålehistorier	  om	  nogen,	  der	  har	  fået	  hjælp	  i	  /	  gavn	  af	  SAND.	  
Rækkefølgen	  er	  bevidst	  valgt.	  
Når	  man	  tager	  en	  brochure	  ser	  man	  på	  forsiden	  og	  derefter	  på	  bagsiden.	  Hvis	  der	  ikke	  står	  noget	  
interessant,	  lægger	  man	  den	  fra	  sig	  uden	  at	  åbne	  den.	  

Stig:	  Forslag	  om	  at	  der	  på	  bagsiden	  er	  et	  tomt	  felt,	  hvor	  det	  lokale	  SAND	  udvalg	  kan	  sætte	  deres	  stempel.	  
Trine:	  Evt	  et	  felt	  til	  kontaktoplysninger	  og	  logo	  for	  kvindenetværket.	  
Leif:	  Tanken	  var	  også	  at	  lave	  en	  lamineret	  A-‐4	  opslag	  til	  ophængning	  på	  boformer	  og	  væresteder:	  Her	  kan	  
du	  få	  fat	  i	  dit	  lokal-‐udvalg,	  sammen	  med	  folderne.	  
Ega:	  alt	  bliver	  revet	  ned.	  Måske	  kan	  vi	  få	  lov	  til	  at	  lave	  et	  SAND-‐ophængsskab.	  
Leif:	  Flere	  steder	  har	  sådan	  et	  skab	  
Jesper:	  Kender	  også	  flere	  steder,	  hvor	  det	  får	  lov	  til	  at	  hænge.	  
Ask:	  Hvem	  skulle	  evt	  have	  nøglen.	  Der	  har	  også	  været	  forslag	  om	  magasinholdere,	  hvor	  der	  står	  SAND	  på.	  
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Per	  K:	  Det	  har	  de	  fået	  på	  Sølyst	  og	  placeret	  den	  bag	  en	  stor	  plante,	  hvor	  den	  ikke	  ses.	  Forslag	  til	  at	  
nyindskrevne	  får	  udleveret	  folderen	  sammen	  med	  de	  andre	  papirer.	  
Per	  E:	  Kim	  og	  jeg	  var	  rundt	  på	  boformerne	  for	  nylig.	  Kun	  på	  Tornehøjgård	  havde	  de	  slået	  indkaldelsen	  til	  
Generalforsamlingen	  op.	  På	  Sundholm	  ligger	  SANDsiger	  i	  en	  bunke	  hos	  chefen,	  hvor	  ingen	  kommer.	  
Jesper:	  Tilbage	  til	  folderen.	  Kan	  kommunikationsgruppen	  arbejde	  videre	  med	  ud	  fra	  dette	  oplæg.	  
Per	  K:	  Vi	  må	  først	  afgøre,	  hvordan	  den	  kommer	  ud.	  
Jesper:	  Den	  skal	  udleveres	  sammen	  med	  opholdsplanen.	  
Ask:	  Vi	  kan	  ikke	  forpligte	  boformerne	  under	  SBH	  til	  at	  udlevere	  den?	  
René:	  Hvis	  boformerne	  ikke	  vil	  udlevere,	  kan	  vi	  vel	  spørge	  beboerrådsformanden?	  
Ega:	  Per	  har	  ret.	  Hvis	  den	  skal	  deles	  ud	  på	  boformerne	  som	  indflytningspjece	  skal	  indholdet	  målrettes.	  
Jesper:	  Den	  er	  målrettet	  alle	  hjemløse,	  ikke	  kun	  dem	  på	  boformerne.	  	  
Kjeld:	  På	  Overmarksgården	  lavede	  vi	  en	  velkommenpjece,	  hvor	  der	  står	  at	  SAND	  er	  repræsenteret	  på	  
boformen.	  
Per	  K:	  Jeg	  vil	  have	  en	  aftale	  med	  Leif	  om,	  at	  efter	  turen	  på	  boformerne	  skal	  der	  laves	  noget	  materiale,	  der	  
skal	  udleveres.	  
Leif:	  Jeg	  mener	  også	  vi	  aftalte	  at	  der	  skulle	  laves	  materiale	  målrettet	  boformerne	  
Ask:	  Det	  er	  en	  væsentlig	  diskussion,	  hvordan	  vi	  får	  materialet	  rundt	  og	  fat	  i	  de	  hjemløse,	  men	  det	  er	  en	  
anden	  diskussion.	  Nu	  skal	  vi	  have	  lavet	  en	  pjece,	  der	  rammer	  alle	  hjemløse.	  
Per	  og	  Leif	  er	  rystede	  over	  at	  folk	  på	  boformerne	  ikke	  aner	  noget	  om	  SAND.	  
Jesper:	  Enig	  i	  at	  den	  skal	  rundt	  på	  boformerne,	  men	  den	  bliver	  ikke	  målrettet	  specielt	  til	  den	  gruppe.	  
Trine:	  Den	  skal	  jo	  også	  på	  varmestuerne,	  hvor	  de	  gadehjemløse	  kommer.	  
Ask:	  Vi	  skal	  diskuterer	  om	  denne	  folder	  rammer	  målgruppen	  bredt.	  Fænger	  den.	  
Ega:	  Når	  formand	  og	  næstformand	  og	  flere	  andre	  efterlyser	  materiale	  til	  boformerne	  er	  det	  ikke	  i	  orden,	  at	  
det	  bliver	  lavet	  om	  i	  gruppen	  til	  en	  generel	  pjece.	  
René:	  Skal	  det	  kun	  ud	  som	  en	  enkelt	  folder	  og	  er	  der	  plads?	  
Jesper:	  Sådan	  som	  det	  er	  sat	  op	  her	  svarer	  det	  pladsmæssigt	  til	  den	  gamle	  folder.	  Til	  hr.	  og	  fru	  Danmark	  er	  
den	  gamle	  grønne	  folder	  rigtig	  udmærket.	  Den	  nye	  er	  også	  beregnet	  til	  udlevering	  på	  boformerne.	  Den	  dur	  
vel	  lige	  så	  meget	  til	  boformer	  som	  gadehjemløse.	  Hvis	  der	  er	  noget	  der	  mangler	  i	  forhold	  til	  boformer,	  sig	  
frem.	  
Ask:	  Hvad	  siger	  I	  til	  tegneserien	  på	  forsiden.	  	  
Stig:	  teksten	  er	  vigtigere	  
Per	  K:	  Tanken	  var	  at	  få	  fat	  i	  de	  mennesker	  vi	  har	  på	  §110,	  og	  det	  var	  dét,	  jeg	  bad	  kommunikationsgruppen	  
om	  at	  lave.	  Jeg	  vil	  ikke	  have	  den	  rundt	  på	  varmestuer.	  
Per	  E:	  Hvad	  er	  der	  galt	  med	  at	  andre	  end	  boformerne	  får	  den.	  
Per	  K:	  Det	  vil	  fx	  gøre	  den	  dyrere.	  
Trine	  kan	  ikke	  se	  noget	  problem	  i	  at	  den	  både	  er	  på	  boformer	  og	  varmestuer.	  
Kjeld:	  skal	  vi	  lave	  overskriften	  om,	  så	  der	  er	  en	  folder	  målrettet	  boformer	  og	  en	  til	  varmestuer?	  
Per	  E:	  Jeg	  mener	  at	  vores	  paragraffer	  og	  love	  er	  forkerte,	  når	  der	  står	  at	  vi	  primært	  skal	  dække	  §110.	  Vi	  skal	  
dække	  alle	  hjemløse.	  
Stig:	  Vi	  skal	  hele	  tiden	  kigge	  på	  vores	  overordnede	  strategi:	  1:	  boformer,	  2:	  andre	  hjemløse,	  3:	  hr	  og	  fru	  
Danmark	  (dem	  der	  ikke	  er	  blevet	  hjemløse	  endnu).	  Sandsiger	  er	  målrettet	  boformerne.	  
Per	  E:	  man	  kunne	  måske	  kombinere	  den	  nye	  folder	  med	  at	  tage	  campingvognen	  og	  slå	  os	  ned	  et	  par	  dage	  
udenfor	  hver	  boform.	  Hvis	  man	  kommer	  uanmeldt	  og	  bliver	  hængende	  kommer	  alle.	  Hvis	  man	  arrangerer	  
et	  møde	  og	  går	  igen	  og	  kommer	  ingen.	  
Ask:	  Nu	  producerer	  vi	  denne	  folder.	  Vi	  har	  ikke	  på	  forhånd	  lavet	  en	  aftale	  med	  boformerne,	  det	  må	  vi	  tage	  
efterfølgende.	  
Per	  K:	  Vi	  skulle	  have	  lavet	  de	  aftaler	  inden,	  pjecen	  
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Jesper:	  I	  første	  omgang	  er	  det	  SAND	  selv	  der	  trykker	  i	  det	  antal	  eksemplarer	  der	  er	  behov	  for.	  
Per	  K:	  Hvis	  brochuren	  skal	  ud	  til	  alle	  er	  den	  gamle	  god	  nok.	  Jeg	  efterlyste	  noget	  til	  boformerne,	  og	  så	  
kommer	  I	  med	  det	  her.	  
Ega:	  Jeg	  giver	  Per	  ret,	  hvis	  man	  får	  en	  opgave	  skal	  man	  løse	  den.	  
Jesper	  mener,	  de	  har	  lavet	  en	  folder	  til	  boformerne,	  som	  OGSÅ	  kan	  bruges	  til	  alle	  andre.	  
Ask:	  kan	  vi	  konkludere	  at	  det	  her	  er	  et	  rigtig	  godt	  oplæg?	  
Små-‐indvendinger:	  side	  2:	  det	  er	  ikke	  SAND,	  der	  tager	  med	  på	  kurser.	  Forkælelse:	  kan	  vi	  risikere	  at	  
forstærke	  folks	  indtryk	  af	  at	  SAND	  er	  en	  kaffeklub,	  ved	  at	  bruge	  ordet	  forkælelse?	  
Jesper:	  vi	  prøver	  at	  fortælle,	  at	  hvis	  man	  er	  med	  i	  SAND	  kommer	  man	  også	  rundt	  og	  på	  Hotel	  i	  ny	  og	  næ,	  
som	  er	  helt	  nyt	  for	  de	  hjemløse.	  Desuden	  er	  det	  kun	  ment	  som	  stikord,	  som	  vi	  skal	  arbejde	  videre	  med.	  Vi	  
vil	  bare	  vide,	  om	  vi	  er	  på	  rette	  spor.	  
Per	  E:	  Kammeratligt	  samvær	  vil	  de	  hjemløse	  sige,	  at	  de	  har	  i	  forvejen.	  Derfor	  er	  ordet	  forkælelse	  godt.	  

	  
Pause	  

	  
Ask:	  Efterlyser	  ideer	  til	  hvordan	  vi	  rekrutterer	  hjemløse.	  Grundlæggende	  skal	  vi	  måske	  til	  at	  gøre	  nogle	  
nye	  ting	  for	  at	  få	  fat	  i	  nye	  grupper:	  unge,	  tosprogede,	  sofasovere,	  gadehjemløse	  udover	  vores	  evige	  
problem	  med	  at	  få	  fat	  i	  dem	  på	  boformerne	  
Jesper:	  Det	  er	  min	  erfaring,	  at	  det	  er	  næsten	  umuligt	  at	  få	  fat	  i	  de	  sorte.	  Det	  er	  et	  spørgsmål	  om	  kultur	  og	  
stolthed	  mm.	  Hvis	  vi	  skal,	  skal	  vi	  lave	  noget	  kun	  for	  dem	  og	  de	  koster	  en	  masse	  ressourcer.	  De	  unge	  kan	  vi	  
godt	  få	  fat	  i.	  
Ask:	  Lise	  er	  ved	  at	  skrive	  opgave	  om	  problematikken	  omkring	  de	  sorte	  og	  er	  ude	  og	  interviewe	  dem.	  Måske	  
skal	  vi	  afvente,	  hvad	  hun	  finder	  ud	  af.	  
Jesper:	  Mht	  ungegruppen	  har	  jeg	  erfaringer	  med	  at	  det	  kan	  lykkes	  ved	  at	  engagere	  dem	  i	  nogle	  foreninger.	  
mange	  af	  erfaringerne	  er	  lagt	  ud	  på	  hjemmesiden,	  som	  vi	  kan	  bruge:	  www.tagkaergaard.dk	  
Ega:	  for	  8	  år	  siden	  lavede	  man	  ungeforsøg	  på	  St.	  Dannesbo.	  Kun	  1	  af	  de	  16	  der	  deltog	  er	  faldet	  tilbage.	  Når	  
vi	  kommer	  ud	  på	  boformerne,	  kan	  vi	  ikke	  få	  fat	  i	  dem.	  De	  har	  nok	  i	  deres	  eget.	  
Per	  E:	  Mange	  af	  de	  unge	  jeg	  møder	  er	  trætte	  af	  institutionslort,	  som	  de	  forbinder	  os	  med.	  Hvis	  vi	  skal	  lave	  
noget	  skal	  vi	  være	  opmærksomme	  på	  at	  det	  ikke	  må	  være	  noget	  fyldt	  med	  regler	  og	  §’er.	  Måske	  kan	  vi	  få	  
nogle	  andre	  unge	  med,	  som	  kan	  tale	  de	  unges	  sprog.	  	  
Ask:	  Vi	  har	  Martin	  i	  gruppen.	  
Der	  skal	  findes	  flere	  unge,	  som	  kan	  snakke	  med	  de	  unge.	  
Jesper:	  Mange	  af	  de	  unge	  på	  boformerne	  er	  opflasket	  med	  institutionsmiljø	  og	  det	  hænger	  dem	  ud	  af	  
halsen.	  Per	  og	  Ega	  har	  ret	  i,	  at	  hvis	  vi	  skal	  lave	  noget,	  skal	  det	  ligge	  så	  langt	  fra	  institutionsmiljøet	  som	  
muligt.	  Aktiviteterne	  skal	  foregå	  på	  deres	  præmisser,	  og	  demokratiet	  må	  ikke	  formidles	  formelt.	  
Ega:	  Måske	  en	  ungeafdeling	  af	  SAND.	  
Ask:	  Ungegruppen	  arbejder	  videre.	  	  En	  gruppe,	  der	  skal	  arbejde	  med	  nydanskere,	  tager	  vi	  op	  efter	  sommer,	  
når	  Lise	  er	  færdig.	  
Andre	  ideer	  til	  indfangelse	  af	  målgruppen?	  
Jesper:	  Ift	  hele	  målgruppen.	  Måske	  ind	  imellem	  lave	  noget	  mere	  projektorienteret,	  som	  kommer	  rundt	  til	  
hele	  målgruppen.	  Noget	  anderledes,	  der	  i	  første	  omgang	  ikke	  handler	  om	  det	  organisatoriske	  og	  politiske.	  
For	  at	  få	  folk	  ind	  ad	  bagvejen.	  
Holmgren:	  Sportsarrangementet	  på	  Skovvang	  er	  et	  godt	  eksempel	  –	  som	  vi	  kunne	  bruge	  til	  at	  lave	  mere	  
målrettede	  arrangementer.	  
Ask:	  Vi	  kunne	  også	  have	  brugt	  IDVI	  til	  at	  lave	  et	  SAND-‐fodboldhold.	  Der	  er	  generelt	  projekter	  vi	  kan	  hænge	  
os	  op	  på,	  hvis	  vi	  og	  de	  vil.	  
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Jesper:	  Der	  er	  nogle	  i	  de	  andre	  projekter	  fx	  ombold,	  som	  vi	  aldrig	  får	  fat	  i.	  
Ega:	  SAND	  Fyn	  har	  allerede	  snakket	  med	  kommunen	  om	  penge	  til	  et	  fodboldhold.	  Erfaringer	  fra	  Sverige	  
viser,	  at	  de	  unge	  skal	  have	  et	  formål	  med	  at	  deltage	  i	  projekter,	  det	  skal	  være	  skabende	  for	  deres	  fremtid.	  
Kjeld:	  Vi	  havde	  fat	  i	  en	  gruppe	  på	  ca.	  15	  unge	  til	  et	  sportsarrangement,	  nu	  ved	  de,	  hvad	  SAND	  er.	  
Ask:	  Som	  bestyrelse	  skal	  vi	  bestemme,	  om	  der	  er	  interesse	  for	  at	  vi	  gør	  en	  særlig	  indsats	  for	  at	  få	  fat	  i	  nye	  
grupper.	  Men	  der	  er	  tilsyneladende	  ikke	  så	  mange	  ideer	  udover	  for	  unge,	  og	  der	  har	  vi	  nedsat	  en	  gruppe.	  
Per	  E:	  Vedr.	  gadesovere:	  jeg	  går	  rundt	  på	  varmestuerne,	  og	  efterhånden	  kender	  jeg	  dem	  alle	  sammen	  og	  de	  
kender	  mig.	  Vi	  snakker	  hele	  tiden	  om,	  at	  vi	  skal	  gøre	  noget	  for	  dem	  for	  at	  få	  dem	  med,	  men	  måske	  skal	  vi	  
vente	  på	  at	  de	  kommer	  til	  os.	  
Jesper:	  Enig.	  Hvis	  vi	  skal	  have	  fat	  i	  gadesovere,	  skal	  vi	  opfylde	  deres	  umiddelbare	  behov	  for	  mad	  osv.	  
Selvfølgelig	  skal	  de	  vide,	  vi	  eksisterer.	  
René:	  Vi	  har	  på	  et	  tidspunkt	  snakket	  om	  at	  køre	  rundt	  sammen	  med	  PU.	  
Ega:	  PU	  er	  en	  glimrende	  løsning,	  og	  desuden	  kan	  de	  enkelte	  udvalg	  søge	  om	  en	  SANDbus	  så	  vi	  kan	  komme	  
ud	  til	  dem.	  Med	  kaffe	  og	  mad.	  Vi	  arbejder	  så	  forskelligt	  fra	  udvalg	  til	  udvalg.	  
Per	  E:	  Rent	  lokalt:	  Vi	  skal	  opfylde	  deres	  umiddelbare	  behov,	  ja.	  Hvad	  med	  at	  vi	  i	  Kbh.	  lavede	  vores	  egen	  
varmestue.	  Mad,	  udlevering	  af	  tøj.	  Så	  får	  vi	  dem	  til	  at	  komme.	  Jeg	  har	  arbejdet	  i	  varmestue	  i	  4	  år	  og	  har	  
erfaring	  om,	  hvad	  der	  skal	  til.	  Vi	  skal	  lade	  dem	  komme	  i	  stedet	  for	  at	  opsøge	  og	  presse.	  	  
Susanne:	  Hvad	  er	  det	  vi	  kan	  gøre	  for	  de	  hjemløse.	  
Jesper:	  Vi	  kan	  guide	  dem	  videre	  i	  systemet.	  Men	  først	  skal	  de	  have	  opfyldt	  deres	  umiddelbare	  behov.	  Hvis	  
en	  gadesover	  er	  træt	  af	  misbrug,	  kan	  vi	  guide	  videre	  til	  misbrugscenter.	  Vigtigt	  med	  en	  kop	  kaffe.	  
Susanne:	  er	  der	  ressourcer	  til	  at	  hjælpe	  dem	  her	  og	  nu,	  når	  de	  henvender	  sig?	  	  
Per	  E:	  Det	  kunne	  der	  være,	  hvis	  vi	  åbnede	  en	  varmestue.	  
Per	  K:	  God	  ide,	  men	  ikke	  ressourcer.	  
Jesper:	  Ikke	  enig.	  Vi	  har	  fx	  et	  rejsehold,	  der	  står	  til	  rådighed.	  Min	  telefon	  er	  fx	  altid	  åben	  og	  jeg	  kan	  guide	  
over	  hele	  landet.	  Ole	  er	  kommet	  med	  et	  par	  stykker,	  som	  jeg	  har	  fået	  guidet	  videre.	  Vi	  har	  også	  et	  
bisidderkorps,	  som	  vel	  også	  er	  uddannede	  til	  at	  guide	  folk	  videre.	  Fungerer	  bisidderkorpset?	  
Per	  K:	  Nej,	  nogle	  på	  listen	  er	  ikke	  i	  SAND	  mere	  eller	  har	  ikke	  uddannelsen.	  
René:	  vi	  har	  snakket	  om,	  at	  vi	  skal	  have	  revideret	  vores	  bisidder-‐liste.	  
Ask:	  Det	  kunne	  være	  sjovt	  at	  lave	  en	  varmestue.	  Men	  vi	  skal	  passe	  på	  ikke	  at	  sprede	  os	  ud.	  Vi	  vil	  gerne	  have	  
fat	  i	  de	  gadehjemløse	  for	  at	  få	  deres	  viden	  og	  erfaring	  og	  behov,	  som	  at	  bruge	  politisk.	  Der	  er	  forskellige	  
måder	  at	  få	  fat	  i	  dem	  på,	  men	  vi	  er	  ikke	  til	  for	  at	  hjælpe	  dem.	  
Jesper:	  Hvis	  det	  er	  det,	  det	  handler	  om	  skal	  vi	  hægte	  os	  på	  de	  projekter,	  hvor	  de	  får	  dækket	  de	  basale	  
behov.	  
Ega:	  De	  gadehjemløses	  behov	  er	  individuelle.	  
Ask:	  Hvis	  I	  indsamler	  informationer,	  kan	  jeg	  godt	  generalisere	  behovene,	  for	  hvad	  der	  mangler	  lokalt.	  De	  
undersøgelser	  der	  er	  lavet	  går	  ikke	  tæt	  nok.	  Vi	  skal	  sørge	  for	  at	  de	  gadehjemløse	  kommer	  til	  orde.	  Vi	  falder	  
alle	  for	  fristelsen	  til	  at	  lave	  varmestuer	  for	  at	  hjælpe,	  men	  det	  er	  ikke	  vores	  arbejde.	  
Stig:	  det	  er	  vanskeligt.	  Jeg	  får	  somme	  tider	  opringninger	  fra	  sekretariatet,	  men	  sidder	  for	  langt	  væk,	  ift.	  at	  
der	  er	  behov	  her	  og	  nu	  og	  ikke	  for	  at	  aftale	  et	  møde.	  Vi	  skal	  være	  25	  i	  hvert	  udvalg,	  hvis	  vi	  skal	  løfte	  den	  
opgave.	  
Jesper:	  Et	  velfungerende	  bisidderkorps	  –	  det	  behøver	  ikke	  kun	  at	  være	  SAND-‐folk.	  Vigtigst	  at	  de	  kan	  stille	  
på	  stedet,	  når	  de	  hjemløse	  møder	  op.	  
Ask:	  Ole	  og	  jeg	  prøvede	  at	  lave	  et	  ”socialt	  landkort”	  –	  hvor	  går	  fx	  en	  der	  gerne	  vil	  i	  misbrugsbehandling,	  
hvor	  går	  han	  så	  hen.	  Kbhs	  kommune	  havde	  faktisk	  selv	  svært	  ved	  at	  finde	  ud	  af	  det.	  Det	  kunne	  evt	  
kortlægges	  i	  hvert	  lokal-‐område,	  hvilket	  kunne	  bevirke,	  at	  alle	  frivillige	  ville	  kunne	  bemande	  kontoret	  og	  
sende	  folk	  videre.	  1:	  bisidderkorpset	  skal	  efteruddannes.	  2:	  Vi	  skal	  have	  flere	  bisiddere.3:	  Bisidderne	  skal	  
klædes	  bedre	  på	  lokalt.	  
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Jesper:	  Frivilligcentret…	  koster	  penge	  måske	  penge	  at	  komme	  med,	  men	  det	  fungerer	  rigtig	  godt.	  Man	  kan	  
trække	  på	  andres	  erfaringer.	  
Stig:	  vil	  godt	  prøve	  at	  gennemgå	  bisidder-‐korpset	  og	  se,	  hvem	  der	  er	  aktiv,	  og	  hvem	  der	  er	  specialiseret	  i	  
hvad.	  Det	  må	  være	  på	  tværs	  af	  grænserne,	  fx	  har	  vi	  kun	  Jesper	  med	  misbrug	  –	  hvem	  skal	  så	  betale?	  
Ask:	  Ole	  skulle	  have	  taget	  fat	  på	  bisidder-‐korpset	  i	  februar.	  Stig	  arbejder	  videre	  og	  kontakter	  Ole.	  Vi	  skal	  
sikre	  os,	  hvilke	  kompetencer	  bisidderne	  har	  –	  også	  hvis	  de	  ikke	  har	  været	  på	  SAND-‐kursus.	  
Kjeld:	  Jeg	  har	  en	  hel	  bank	  af	  kontaktnumre	  og	  lokalaftaler,	  som	  burde	  videregives,	  hvis	  jeg	  pludselig	  holder	  
op.	  
Ask:	  Det	  er	  lige	  sådan	  nogle	  ting,	  der	  skal	  plottes	  ind	  på	  det	  sociale	  landkort.	  Her	  kan	  man	  også	  oplyse,	  
hvilke	  aftaler	  der	  evt	  kun	  må	  bruges	  af	  bestemte	  personer.	  
Per	  E:	  Man	  kunne	  jo	  også	  hver	  gang	  man	  laver	  en	  aftale,	  at	  man	  lige	  spørger	  om,	  man	  må	  videregive	  
nummeret	  til	  SAND	  generelt	  eller	  ikke.	  
Ega:	  Når	  vi	  får	  føl	  ind,	  tager	  vi	  dem	  med	  rundt,	  så	  de	  også	  får	  kontakterne.	  
Stig:	  bliver	  ved	  med	  at	  sige,	  at	  der	  ligger	  masser	  af	  bisiddere	  på	  groupcare,	  der	  ligger	  alle	  adresserne.	  
Ask:	  Leif	  går	  videre	  med	  frivillig.dk	  –	  koble	  os	  på	  eller	  evt	  at	  de	  arrangerer	  kurser	  for	  os.	  Stig	  går	  videre	  med	  
bisidderne.	  

Pause	  

Udsatteråd	  
Ask:	  Der	  er	  lavet	  mange	  udsatteråd	  i	  år	  og	  flere	  skal	  laves.	  Skal	  vi	  have	  en	  fællesprocedure.	  Nogle	  
kommuner	  ringer	  og	  vil	  godt	  have	  SAND	  med,	  hvorefter	  jeg	  ringer	  til	  det	  lokale	  udvalg.	  I	  Kbh	  fx	  Taastrup.	  
Skal	  vi	  lave	  en	  hensigtserklæring	  til	  Kommunerne.	  Er	  der	  en	  bestemt	  form,	  vi	  vil	  anbefale.	  Skal	  vi	  tilbyde	  de	  
kommuner	  der	  ikke	  har	  udsatteråd	  at	  hjælpe	  dem?	  
Per	  E:	  Synes	  vi	  skal	  have	  en	  linje,	  der	  hedder,	  at	  der	  skal	  være	  udsatte	  med	  i	  rådet.	  Vi	  har	  formodentlig	  ikke	  
kapacitet	  til	  at	  SANDfolk	  sidder	  i	  alle	  råd	  i	  hele	  landet.	  Men	  vi	  skal	  da	  satse	  på	  det.	  
Holmgren:	  Er	  der	  udsatteråd	  uden	  SANDfolk?	  
Kjeld:	  Udsatterådet	  i	  Fredericia	  fravalgte	  en	  SAND	  mand	  som	  var	  ustabil,	  i	  stedet	  kom	  en	  fra	  SVID	  med.	  I	  
Haderslev	  har	  SAND	  fået	  en	  plads	  og	  en	  beboer	  fra	  Dalhoffsminde	  1	  plads.	  
Ega:	  det	  bedste	  råd	  at	  give	  er,	  at	  der	  ikke	  skal	  politikere	  ind,	  og	  det	  er	  der	  ikke	  i	  Odense.	  
Per	  E:	  Helsingør	  har	  ingen	  SANDfolk	  med.	  Der	  er	  ingen	  brugere,	  kun	  ansatte	  fra	  varmestuer	  osv.	  
Ask:	  Helsingør,	  Fredericia,	  Svendborg	  har	  ikke	  brugere	  med.	  I	  Slagelse	  kommer	  der	  formodentlig	  heller	  
ingen	  med.	  
Ask:	  Nogle	  argumenterer	  for	  at	  udsatteråd	  bestående	  af	  halvt	  hjemløse	  og	  halvdelen	  politikere	  får	  man	  den	  
direkte	  dialog,	  men	  den	  uheldige	  dimension	  er,	  at	  debatten	  som	  regel	  ikke	  fører	  til	  noget.	  
Per	  K:	  I	  vejle	  er	  der	  7	  brugere,	  6	  behandlere	  (sygeplejersker	  osv)	  og	  en	  koordinator.	  Hver	  3.	  måned	  holdes	  
møde	  med	  socialudvalget.	  
René	  mfl.:	  Ask	  skal	  lige	  tjekke	  om	  Slagelse	  er	  inviteret	  til	  møde	  i	  Rådet	  for	  Socialt	  udsatte	  d.	  17.	  maj.	  Også	  
Haderslev,	  Nordfyn,	  Holstebro,	  Viborg,	  (Horsens	  vistnok,	  men	  SAND	  har	  ikke	  fået	  nogen	  henvendelse).	  
Formålet	  er,	  at	  der	  skal	  komme	  en	  paraplyorganisation,	  der	  skaber	  større	  samarbejde	  mellem	  
udsatterådene.	  Ask	  spørger	  Jan	  Sjuursen	  om	  vores	  repræsentanter	  til	  de	  kommende	  udsatteråd	  må	  
deltage.	  
Stig:	  Vi	  burde	  have	  en	  fane	  på	  SANDs	  hjemmeside,	  der	  hedder	  nyt	  fra	  udsatterådet,	  samt	  en	  opdateret	  liste	  
over	  hvilke	  SANDfolk	  der	  sidder	  i	  hvilke	  udsatteråd.	  

Ask:	  Spørger	  til	  konstellationen.	  Kun	  brugere	  eller	  hvad?	  
Enighed	  om	  at	  der	  gerne	  skal	  være	  flertal	  af	  brugere,	  men	  skal	  være	  sparring	  med	  ikke-‐brugere.:	  
Socialarbejdere,	  skp-‐er,	  sygesplejersker,	  væresteds	  og	  boformsansatte,	  evt	  misbrugsbehandlere	  +	  
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kommunal	  tovholder	  og	  sekretærfunktion	  (embedsmænd	  –	  IKKE	  politikere)	  
De	  udsatteråd,	  der	  kræver	  lokale	  folk,	  og	  hvor	  vi	  ikke	  har	  SAND	  folk	  i	  kommunen,	  anbefales	  beboere	  fra	  
boformer,	  i	  tæt	  samarbejde	  med	  SAND,	  og	  her	  skal	  kommunen	  vide,	  at	  i	  så	  fald	  er	  der	  chance/risiko	  for	  at	  
denne	  person	  bliver	  skiftet	  ud	  i	  løbet	  af	  perioden	  –	  kontinuiteten	  sikres	  af	  SAND	  folk,	  der	  skal	  have	  kopier	  
af	  alt	  og	  klæder	  personen	  /personerne	  på.	  

Per	  E:	  I	  Kbh’s	  udsatteråd	  sidder	  der	  kun	  1	  bruger,	  og	  det	  er	  mig.	  Jeg	  har	  ikke	  meget	  indflydelse.	  Jeg	  er	  
skuffet	  over,	  at	  vi	  som	  den	  største	  brugerorganisation	  ikke	  har	  mere	  indflydelse.	  Fx	  gik	  formandsposten	  til	  
brugerforeningen.	  

Principprogram	  og	  beboerhåndbog	  
Ask:	  Vi	  diskuterer	  principprogrammet	  på	  næste	  bestyrelsesmøde.	  jeg	  laver	  noget	  forberedende	  arbejde	  
med	  at	  slette	  og	  tilføje	  (så	  man	  stadig	  kan	  se	  forslag	  til	  ændringer).	  Hvis	  nogen	  allerede	  ved	  noget	  nu,	  de	  
gerne	  vil	  have	  med,	  sender	  de	  det	  til	  mig.	  

Beboerhåndbogen:	  Alle	  vores	  erfaringer	  gennem	  årene	  synes	  jeg	  skal	  ind.	  Det	  er	  et	  stort	  projekt.	  jeg	  kunne	  
tænke	  mig	  at	  lægge	  det	  ind	  under	  en	  arbejdsgruppe,	  der	  kan	  arbejde	  med	  den	  gennem	  længere	  tid.	  Fx	  
kursusudvalget	  som	  jo	  i	  forvejen	  arbejder	  med	  uddannelsestilbud	  til	  nye.	  	  Det	  vedtaget	  at	  arbejdet	  til	  en	  
start	  lægges	  i	  kursusgruppen,	  der	  så	  nedsætter	  et	  ad	  hoc	  udvalg,	  hvis	  der	  er	  behov	  for	  det.	  Ask	  skal	  være	  
med.	  

Næste	  bestyrelsesmøde:	  Tirsdag	  d.	  14.	  juni	  i	  Odense.	  Besked	  om	  sted	  følger.	  
Onsdag	  d.	  10.	  august.	  
Torsdag	  d.	  6.	  oktober.	  
Onsdag	  d.	  14.	  december	  
	  

	  
	  
	  

	  

	  	  

	  


